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Tilstede:  

Kommune Medlemmer Møtt Varamedlemmer Møtt 

Alvdal Janne Lunaas  Leif Langodden  
Dovre Arne Vadet X Gunn Jane Ulekeliv  
Folldal   Solvår Brustad Lilleeng 

Solvår Brustad Lilleeng 
 
Solvår Brustad Lilleeng 
Solvår Brustad Lilleeng 
 

X Bjørn Brendbakken  

Hamar Hilde Nyborg Fischer  Erling Alderslyst  
Nord-Fron Anne K. Tina Lyslo  Jan Roger Bøe Øien X 
Rendalen Arne Hagetrø  Silje Mogstad Finstad  
Ringebu Laila Bårdsløkken  Bjørn Moastuen X 

Ringsaker Andreas Karlsen X Anne Mæhlum  
Sel Jørund Båtstad X Eldri Siem  
Stor-Elvdal Torstein Storaas X Turid Hoffstad  
Sør-Fron Else Mari Bjørke  X Hans Mathias Ulberg  

Øyer Bjørner Killi X Anne Magnhild Braastad Lie  
Åmot Ole Erik Hørstad X Sissel Frang Rustad  
FMHE Tom Hjemsæteren  

(observatør) 
   

Sekretær Marit Vorkinn X   
 
 
 

 
SAKER: 

 

2019/17 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKLISTE 

2019/18 REFERAT- OG ORIENTERINGSSAKER 

2019/19 BESTANDSPLAN FOR SØLNKLETTEN VILLREINOMRÅDE 2019-2023 

2019/20 SØLNKLETTEN – SØKNAD OM FELLINGSKVOTE 2019 

2019/21 RONDANE NORD - SØKNAD OM FELLINGSKVOTE 2019 

2019/22 RONDANE SØR - SØKNAD OM FELLINGSKVOTE 2019 

2019/23 FORDELING AV TILTAKSMIDLER 2019 

2019/24 STOR-ELVDAL - OPPSTARTSVARSEL OG PLANPROGRAM FOR KOMMUNEPLANENS 
AREALDEL 2019-2040 

2019/25 RONDANE NP – RIVING OG NYOPPFØRING AV BU OG UTEDO VED RAUDHAMRAN 

2019/26 DOVRE NP – ORGANISERTE TURER TIL KATTUGLEHØ OG PIKHETTA 

2019/27 RONDANE NP – ORGANISERT RIDNING -IVARSLÅE, KUVA, HØVRINGEN 

2019/28 BEFARING HØSTEN 2019 - Forslag til opplegg 

 SKOLEPROSJEKT FOLLDAL: SOLVÅR VISER FILM FRA SKOLENS ARBEID 

2019/29 IDEDUGNAD - POLITIKEROPPLÆRING ETTER HØSTENS KOMMUNSTYREVALG 

2019/30 HAMAR – BYGGING AV SKOGSBILVEG 

2019/31 RONDANE NP – SØKNAD OM KJØRING INN TIL HAVERDALEN FØR 15.JUNI 

2019/32 ÅPEN POST - INNSPILL OG ORIENTERINGER FRA KOMMUNENE 



2019/17 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKLISTE 
Godkjent uten merknader. 

2019/18 REFERAT- og ORIENTERINGSSAKER  
 
1.Høringssaker – Rondane – Dovre nasjonalparkstyre 
Nemndas arbeidsutvalg behandlet i telefonmøte i januar to saker fra Rondane-Dovre 
nasjonalparkstyre; Søknad om oppføring av gapahuk på Pundarvangen i Grimsdalen, og søknad om 
kjerneboring i Grimsdalen. Nemnda frarådde begge tiltak. Nasjonalparkstyret behandlet sakene på 
siste møte, og har fulgt nemndas høringsuttale og avslått begge tiltak. 

2.Skrantesjuke 

Også i år skal Mattilsynet, sammen med Miljødirektoratet, Norsk institutt for naturforskning og 
Veterinærinstituttet, teste over 30 000 hjortedyr. http://www.hjortevilt.no/skal-teste-30-000-dyr-i-
kampen-mot-skrantesjuke/ Miljødirektoratet ber også 15 kommuner om å legge til rette for å felle 
mer hjort og elg i Nordfjella-regionen. Hensikten er å redusere faren for at skrantesjuken sprer seg. 
Målet er å halvere størrelsen på bestanden av hjort og elg i de aktuelle kommunene, i forhold til i 
2016. Kommunene det gjelder er Ulvik, Lærdal, Aurland, Hemsedal, Eidfjord, Hol, Ål, Gol, Nes, Nord-
Aurdal, Nore og Uvdal, Sør-Aurdal, Vang, Vestre Slidre og Årdal 
(http://www.hjortevilt.no/vil-halvere-bestanden-av-hjortevilt-i-nordfjella/). 

 

3.Nye satser for styrehonorar 
Nye satser for 2019 er: 

• Leder kr. 612 pr. time 

• Øvrige medlemmer kr. 463,- pr. time, møteforberedelser kr. 463,- pr. time 

• Selvstendig næringsdrivende kr. 1274,- pr. time, Møteforberedelser kr. 463,- pr. time 
 
4.Villreinallianse 
Den Norske Turistforening, Norges Naturvernforbund, WWF, Villreinrådet i Norge, Norges 
Fjellstyresamband, Statskog SF, Norsk Friluftsliv, Sabima, Natur og Ungdom og Norges Jeger- og 
Fiskerforbund har gått sammen om å danne en «Villreinallianse» etter mønster fra «Villaksalliansen» 
(https://reddvillaksen.no/villaksalliansen/), dvs. samarbeide om å fremme villreinhensyn gjennom 
politisk påvirkning i aktuelle saker. Alliansen sendte i februar et innspill til Olje- og 
energidepartementet om revisjon av konsesjonsvilkårene for Sira-Kvina reguleringene i Vest-Agder. 

5.Nymerking Villrein 

NINA har i mars merka 11 villrein med GPS-sender i Rondane: 3 i Rondane Nord, 2 sør for 
Ula/Vulufjell og 5 i Rondane Sør. Med 3 dyr i sør som er merket tidligere, er det da i alt 13 rein med 
GPS-sender i Rondane-området i vinter.  
 
6.Møte i Villreinforum 5.mars  
Arbeidet i Villreinforum i 2018 ble evaluert. Det var enighet om at forumet er en såpas nyttig arena 
at arbeidet bør fortsette i 2019. Tre arbeidsoppgaver ble diskutert på møtet; Revisjon av regional 
plan for Rondane-Sølnkletten, møte med DNT, politikeropplæring og oppfølging av Planrådet i 
forhold til saker som ble diskutert på felles møte i 2018. Referat er vedlagt. Se også: 
http://www.villrein.no/aktuelt/vil-ha-planen-for-rondane-slnkletten-rullert 
og 

http://www.hjortevilt.no/skal-teste-30-000-dyr-i-kampen-mot-skrantesjuke/
http://www.hjortevilt.no/skal-teste-30-000-dyr-i-kampen-mot-skrantesjuke/
http://www.hjortevilt.no/vil-halvere-bestanden-av-hjortevilt-i-nordfjella/
https://reddvillaksen.no/villaksalliansen/
http://www.villrein.no/aktuelt/vil-ha-planen-for-rondane-slnkletten-rullert


http://www.villrein.no/aktuelt/vil-lre-opp-politikerne 
 
 
7.Villreinrådet – landsmøte og fagdager 
Invitasjon til samlingen er tidligere utsendt. Nemnda dekker deltageravgift, men ikke 
møtegodtgjørelse. Det er bedt om fellesfaktura for de av nemndas medlemmer som deltar. 
http://www.villrein.no/aktuelt/villreinrdets-fagdager-2019 
 
 
8.Utbygging i nasjonalt villreinområde på Hardangervidda 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet har avgjort en innsigelsessak om utbygging av 
alpinanlegg i Eidfjord kommune. Alpinanlegget tillates utbygd. Deler av anlegget vil gå inn i nasjonalt 
villreinområde i regionalplanen for Hardangervidda. KMD anerkjenner at det er et sårbart område for 
villreinen, og har derfor noen generelle vilkår om at ferdselen ut fra anlegget og hyttene skal styres. 
Det ligger som et premiss at ferdselen kan styres, noe vi har altfor lite kunnskap om så langt. Det er 
også uklart hvordan ferdselsreguleringene, f.eks. informasjonstiltak, skal finansieres.  
 
Brevet fra KMD ligger her: 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/motsegn---kommunedelplan-for-sysendalen-eidfjord-
kommune/id2640890/ 
 

9. Det nytter å klage 

Forrige nemnd klagde i 2016 på en motorferdseldispensasjon i Alvdal kommune, om skuterkjøring til 
egen fritidseiendom. Fylkesmannen i Hedmark ga nemnda medhold. Nemda har nå mottatt kopi av 
vedtak i en tilsvarende sak der kommunen sjøl har gitt avslag på søknaden. 
 
10. Oversendte vedtak fra Rondane-Dovre nasjonalparkstyre (tiltak som er i samsvar med 
verneforskriftene/der nemnda ikke er bedt om uttale, sakene sjekkes for evt. klage)  
Se vedlegg. 
 

FORSLAG TIL VEDTAK 
Referat- og orienteringssakene tas til etterretning.  

 VEDTAK 
Referat- og orienteringssakene tas til etterretning.  
 
 
 
 

  

http://www.villrein.no/aktuelt/vil-lre-opp-politikerne
http://www.villrein.no/aktuelt/villreinrdets-fagdager-2019
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/motsegn---kommunedelplan-for-sysendalen-eidfjord-kommune/id2640890/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/motsegn---kommunedelplan-for-sysendalen-eidfjord-kommune/id2640890/


2019/19 BESTANDSPLAN FOR SØLNKLETTEN VILLREINOMRÅDE 2019-2023  
 
 

SAKSOPPLYSNINGER 

Sølnkletten Villreinområde har oversendt bestandsplanen for Sølnkletten Villreinområde for 
perioden 2019 til 2023 for godkjenning i villreinnemnda. Planen er vedlagt. Planen er i hovedtrekk lik 
foregående bestandsplan (2014-2018). Driftsplanområdet er utvidet fra 625.500 daa til 631.987 daa i 
Alvdal. Villreinområdets sekretær har oppgitt at dette ikke er en utvidelse av valdgrensene.  
 
Hovedmålet for forvaltningen av villrein i Sølnkletten er å sikre en livskraftig villreinstamme, med 
tilstrekkelig leveområde, over lang tid gjennom å: 
- Ta vare på og bedre villreinområdets kvalitet som leveområde for villrein, unngå unødvendig 
virksomhet og nedbygging av områder som kan redusere villreinens levevilkår. 
- Sikre en villreinstamme med sunne dyr og med en naturlig sammensetning når det gjelder kjønn og 
alder. 
- Sikre en human jakt med optimalt og jevnt kjøttuttak med minst mulig stress og vekttap for reinen. 
- Se til at det er samsvar mellom vinter- og sommerbeiter og bestandsstørrelse. 
 
Hovedutfordringen for planperioden beskrives til å være kontroll av bestandsutviklingen og 
strukturen gjennom tellinger, kvotefastsetting og fellingsstatistikk. I denne sammenheng anses også 
feltorganisering og samjaktavtaler å være sentralt. 
 
Ved forrige revisjon ble bestandsmålet for Sølnkletten økt fra 700 til 800 dyr. Bestandsutviklingen, 
kvoter og avskyting fra 2012-2018 er vist i figur 1. Bestandsstørrelsen ligger i dag 40 dyr under dette 
målet. I bestandsplanen antas det at bestandsnedgangen først og fremst skyldes for høy beregnet 
produksjon gjennom perioden. For den nye bestandsperioden foreslås det derfor at en legger til 
grunn en tilvekst på 22%, mot 25% i nåværende periode. Bestandsplanen viser hvordan en i perioden 
har planlagt å komme opp igjen på bestandsmålet. 
 
Fellingsprosenten de siste fem årene har vært i snitt på 38,5. Fellingsprosenten på 40% videreføres 
derfor.  
 
Kvotefordelingen/kortinndelingen foreslås endret i den nye planperioden:  
«Området har i siste planperiode praktisert kortkategoriene «fritt dyr», «fritt under 50 kg» og «kalv». 
Denne fordelingen har villreinområdet hatt gode erfaringer med, der målet har vært å redusere 
stammen. En ser derimot i de to siste åra av siste planperiode at simleandelen i uttaket har vært noe 
høyere i forhold til bukk». Kvoten ønskes nå fordelt etter følgende retningslinjer: 

• 10 % fri bukk 

• 25 % bukk under 50 kg 

• 30 % fritt dyr under 50 kg 

• 35 % kalv 
 

VURDERING 

Sølnkletten villreinområde synes å ha hatt god kontroll med bestandsforvaltningen i foregående 
planperiode. De utslag en har sett i forhold til bestandsstørrelse og uttak av simler er i kommende 
planperiode foreslått korrigert gjennom anslått tilvekstprosent og fordeling av kvoten/korttype. 
 
Sølnkletten villreinområde opplever ikke det samme arealbrukspresset som Rondane. Ved 
behandlingen av forrige bestandsplan etterlyste Villreinnemnda en sti- og løypeplan for området som 



helhet. Dette ligger inne i handlingsprogrammet for regionalplanen for Rondane-Sølnkletten 
(godkjent 2013), og Villreinforum har etterlyst at arbeidet blir igangsatt. Det bør legges økt press på å 
få utarbeidet en sti- og løypeplan i inneværende bestandsplanperiode.  

FORSLAG TIL VEDTAK 
Villreinnemnda godkjenner bestandsplanen for Sølnkletten Villreinområde 2019-2023, under 
forutsetning av at valdgrensene ikke er utvidet (jfr. §25 hjorteviltforskriften). 
 
Villreinområdet bes om å se på alternative muligheter til å få utarbeidet en sti- og løypeplan for 
området, dersom fylkeskommunen ikke følger opp handlingsplanen for regionalplan Rondane-
Sølnkletten på dette punktet. Det foreslås å diskutere dette i Villreinforum Rondane-Sølnkletten. 

VEDTAK 
Villreinnemnda godkjenner bestandsplanen for Sølnkletten Villreinområde 2019-2023, under 
forutsetning av at valdgrensene ikke er utvidet (jfr. §25 hjorteviltforskriften). 
 
Villreinområdet bes om å se på alternative muligheter til å få utarbeidet en sti- og løypeplan for 
området, dersom fylkeskommunen ikke følger opp handlingsplanen for regionalplan Rondane-
Sølnkletten på dette punktet. Det foreslås å diskutere dette i Villreinforum Rondane-Sølnkletten. 
Vedtaket var enstemmig. 
 

2019/20-22: SØKNADER OM FELLINGSKVOTE – FELLES FOR DE TRE 
SØKNADENE 

 
Måten fellingskvotene blir utregnet på ble gjennomgått relativt grundig i forbindelse med 
fellingssøknadene for 2017 (se sak 2017/21-23). Det vises til denne for mer detaljert gjennomgang. 
 
I kvotesammenheng betyr «frie dyr» at de områder som har godkjente bestandsplaner kan få tildelt 
kvoter uten fordeling på type dyr, så lenge dette skjer i tråd med bestandsplanen. 
 
Naturmangfoldlovens § 16. (høsting av vilt og lakse- og innlandsfisk) sier: 

• Vedtak om å tillate høsting av vilt treffes med hjemmel i lov 29. mai 1981 nr. 38 om jakt og 
fangst av vilt (viltloven). 

• Høsting kan bare tillates når best tilgjengelig dokumentasjon tilsier at arten produserer et 
høstingsverdig overskudd.  

• Ved avgjørelsen om å tillate høsting og om fremgangsmåten ved høsting skal det videre 
legges vekt på artens funksjon i økosystemet og den virkning høstingen kan ha på det 
biologiske mangfold for øvrig. Det skal også legges vekt på artens betydning for næring eller 
rekreasjon, høstingstradisjon i vedkommende område og på skade som arten gjør. 

 

2019/20 SØLNKLETTEN – SØKNAD OM FELLINGSKVOTE 2019 

 

SAKSOPPLYSNINGER 

Sølnkletten Villreinområde har utarbeidet forslag til ny bestandsplan, jfr. foregående sak. Antall dyr 
som ble funnet ved minimustellingene i 2019 er lavere enn i 2018, henholdsvis 763 og 780 dyr (se 
figur 1). Dagens vinterstamme er dermed noe lavere enn bestandsmålet på 800 dyr.  



 
 

 
 
Figur 1. Bestandsutviklingen i Sølnkletten 2012-2028 
 
For 2019 ønskes en kvote på 400 dyr. Med 40% felling tilsvarer det 160 dyr, i balanse med tilveksten 
på 168 dyr. Økingen av vinterdyr opp mot bestandsmålet på 800 er i bestandsplanen planlagt å skulle 
skje gradvis over en fem-års-periode. Kvotesøknaden er i tråd med denne. 
 

 Antall dyr som ble funnet ved minimumstellingene i 2019 763 dyr 

+Forventa tilvekst fram til jakta: 22% 168 dyr 

= Antatt bestandsstørrelse når jakta begynner 931 dyr 

 
Kvotefordelingen foreslås til: 

• 10 % fri bukk 

• 25 % bukk under 50 kg 

• 30 % fritt dyr under 50 kg 

• 35 % kalv 

VURDERING 

Ut fra naturmangfoldlovens bestemmelser er grunnlaget for et jaktuttak til stede. Dette er planlagt 
utført under ordinær jakt etter vanlig opplegg.  Antall fellingstillatelser for 2019 vil gi en svak øking i 
stammestørrelsen, i henhold til bestandsplanen. 

FORSLAG TIL VEDTAK 
Sølnkletten Villreinområde tildeles en fellingskvote på 400 frie dyr i samsvar med søknad og 
bestandsplan.  
 

STYRETS BEHANDLING  
Det ble spurt om kortkategorien «Fritt under 40 kg» ville gitt bedre styring på avskytingen. Fellinga 
har de siste årene ligget under den fastsatte fellingsprosenten på 40. Samjakt/overgangsavtaler 
kunne gitt høyere felling, og det er jobbet med dette de siste årene. 



VEDTAK 
Sølnkletten Villreinområde tildeles en fellingskvote på 400 frie dyr i samsvar med søknad og 
bestandsplan.  
 
 

2019/21 RONDANE NORD - SØKNAD OM FELLINGSKVOTE 2018  

Nord for Ula 

Gjeldende bestandsplan for Rondane omfatter perioden 2016-2020 (jfr. sak 2016/13).  Rondane nord 
forvaltes som to delområder; Nord for Ula og Sør for Ula (Vulufjell). I begge områder har 
Villreinutvalget for Rondane nord de siste årene arbeidet for å øke bestandene til bestandsmålet, ved 
å begrense antall fellingstillatelser. For 2017 var en ved minimumstellingene oppe i bestandsmålet 
for områdene nord for Ula. Ved vintertellingene både i 2018 og 2019 er en imidlertid under 
bestandsmålet på ny (se figur 2). I 2019 ligger en med 963 vinterdyr 20% under bestandsmålet på 
1200 vinterdyr.  
 
I 2018 ble det godkjent en kvote på 320 dyr. Dette skulle teoretisk gi en økning i antall vinterdyr på 
35 dyr fra 2018 til 2019. I stedet er antall vinterdyr redusert med 92 dyr. Utvalget ønsker likevel 
samme kvote for 2019 som 2018.  Utvalget mener at nedgangen skyldes at ikke alle dyr er funnet 
under minimumstellingene.  
 

 
Figur 2. Bestandsutviklingen nord for Ula 2012-2028 
 
 
For området nord for Ula er beregningen av fellingskvote som følger:  

 Antall dyr som ble funnet ved minimumstellingene i 2019    963 dyr 

+ Forventa tilvekst fram til jakta: 20%     193 dyr 

= Antatt bestandsstørrelse når jakta begynner   1156 dyr 

 
For 2019 ønskes en kvote på 320 dyr. Med 55% felling tilsvarer det 176 dyr, dvs. en teoretisk tilvekst 
fra 2019 til 2020 på 17 dyr.  
 
 
 



Avskytingsplan 

 Bestandsplanen 
2016-2027 

 
2017 

 
2018 

 
2019 

Frie dyr 10-25% 15% 18% 20% 

Fritt under 50 kg 25-35% 23% 20% 20% 

Simle/Fritt under 40 kg 25-35% 32% 32% 25% 

Kalv 15-25% 30% 30% 35% 

 
Avskytningen i 2017 viste at av felte dyr på kort «fritt under 50 kg» var 40 % voksne simler. For å 
spare produksjonsdyr ble det for 2018 foreslått å øke andelen frie kort og redusere andelen fritt 
under 50 kg. For 2019 er dette ytterligere forsterket, ved at det foreslås færre kort på simle/fritt 
under 40 kg, og større andel kalvekort. 
 

Sør for Ula (Vulufjell) 

 
I Vulufjell økte stammen økt med 22 dyr fra 2017 til 2018, noe mindre enn planlagt (40 dyr). 
Kvotefastsettelsen i 2018 skulle gi en teoretisk økning i bestanden sør for Ula på 34 dyr fra 2018-
2019, men i stedet er antall dyr redusert med 23 dyr. Vinterbestanden ligger da 30% under 
bestandsmålet. Kvoten ønskes likevel opprettholdt på 100 kort, tilsvarende 2018.  
 

 
 
Figur 2. Bestandsutviklingen i Vulufjell 2012-2028 
 
For Vulufjell er beregningen av fellingskvote som følger: 
  

 Antall dyr som ble funnet ved minimumstellingene i 2018   347 dyr 

+ Forventa tilvekst fram til jakta: 20%      69 dyr 

= Antatt bestandsstørrelse når jakta begynner   416 dyr 

 
Fellingsprosenten har vært lavere i Vulufjell enn nord for Ula de siste årene. Antatt fellingsprosent 
ble derfor i 2018 redusert fra 45% til 40%, basert på gjennomsnittet av fellingsprosenten siste 5 år. 
Med antatt 40 felte dyr og en tilvekst på 69 dyr vil dette gi en teoretisk gi en økning i på 29 dyr fra 
2019-2020. Det søkes om en fordeling på 15% frie dyr, 42% Simle/fritt under 40 kg, 43% kalv.  
 



VURDERING 

Ut fra naturmangfoldlovens bestemmelser er grunnlaget for et jaktuttak til stede. Dette er planlagt 
utført under ordinær jakt etter vanlig opplegg.  
 
Både nord og sør for Ula er en i en situasjon hvor antall vinterdyr er betydelig under bestandsmålet. 
Økningen som var beregnet ut fra kvotefastsettelsen fra 2018 til 2019 både nord og sør for Ula, ble 
ikke oppnådd. Tvert imot ble det registrert en ytterligere nedgang i 2019. Utvalget ønsker likevel 
kvoter på nivå med fjoråret, begrunnet ut fra at de mener at ikke alle dyr er funnet under 
vintertellingene. I tillegg har oppsynet i Vulufjell opplyst at sommerens kalvetellinger i området viste 
svært god tilvekst. 
 
Situasjonen med lave resultater fra vintertellingene er imidlertid noe av samme situasjon som en 
hadde i 2011, da en nord for Ula antok at en ikke hadde funnet alle dyrene under vintertellingene, og 
antakelig fastsatte kvotene for høyt, i tillegg til at antall dyr ble redusert også av andre, men ukjente, 
årsaker. Dette førte til en svært redusert kvote påfølgende år, og stans i jakta totalt i 2013.   
 
Ut fra erfaringene med økningen i bestandene etter 2012, så vil bestanden kunne tåle kvoter som 
omsøkt, selv om antallet dyr som ble funnet i vinter er reelt, og ikke skyldes at en ikke har funnet alle 
dyrene. Det vil imidlertid kunne bety sterkt reduserte jaktkvoter de kommende årene. 
 
Det derfor legges fram to alternative forslag til kvoter for 2019. En kombinasjon av disse kan også 
tenkes, f.eks. med reduksjon i Vulufjell men ikke nord for Ula. Dette ut fra at det er langt færre dyr i 
Vulufjell, og at bestandsstørrelsen her derfor er mer kritisk enn nord for Ula. 

FORSLAG TIL VEDTAK 
 
Alternativ 1 (som omsøkt): 
Villreinutvalget for Rondane Nord tildeles fellingskvoter for: 

Rondane nord: 320 frie dyr i samsvar med søknad.  
Vulufjell: 100 frie dyr i samsvar med søknad.  

 
Alternativ 2 (reduserte kvoter): 
Villreinutvalget for Rondane Nord tildeles fellingskvoter for: 

Rondane nord: 300 frie dyr. 
Vulufjell: 90 frie dyr. 

 
 

STYRETS BEHANDLING  
I begge delområder ligger en betydelig under bestandsmålet. Dersom en reduserer kvotene nå er 
risikoen mindre for drastiske reduksjoner seinere. Det ble påpekt at det ikke var så stor forskjell på 
de to alternativene til vedtak, og at det kunne være et alternativ å endre korttypen til rene bukkekort 
under 50/40 kg, for å spare produksjonsdyr, jfr. praksisen i Rondane Sør. Strukturtellinger ble 
etterlyst, slik at en kunne vurdere sammensetningen i bestandene. Det var imidlertid enighet om at 
var riktig at nemnda sendte et klart signal om bekymring for bestandsutviklingen gjennom å redusere 
kvotene noe.  

  



VEDTAK 

Villreinutvalget for Rondane Nord tildeles fellingskvoter for: 
- Nord for Ula: 300 frie dyr. 
- Sør for Ula (Vulufjell): 90 frie dyr. 

 
Villreinnemnda oppfordrer villreinutvalget til å gjennomføre strukturtellinger. 
 
Vedtaket var enstemmig. 
 
 

2019/22 RONDANE SØR - SØKNAD OM FELLINGSKVOTE 2019  
 
Gjeldende bestandsplan for Rondane gjelder perioden 2016-2020 (jfr. sak 2016/13).  Rondane sør 
behandles som to delområder ved fastsetting av fellingskvoter; Finnsjøfjellet («øya» mellom elva 
Atna i nord, fv. 27 og elvene Setningen og Vulua) og Rondane sør. 

Finnsjøfjellet 

Finnsjøfjellet har en vært stabil vinterbestand på ca. 100 dyr. Vintertellingene i år viste 92 dyr. Med 
20% tilvekst og fellingsprosent på 50, har fellingskvoten de siste årene vært på 40 dyr. Det søkes om 
en tilsvarende fellingskvote for 2019, fordelt med 10% fritt dyr, 55% fritt dyr under 50 kg og 35% kalv. 
Fordelingen er i tråd med bestandsplanen.  

Rondane sør 

Antall dyr som ble funnet ved minimumstellingene i 2019 var på 2179 dyr, dvs. en økning fra 2018 da 
de ble funnet 2082 dyr. Bestandsmålet er på 2300 dyr (figur 4). 
 

 
 
Figur 4. Bestandsutviklingen i Rondane Sør 2012-2028 
 
Bestandsstørrelsen er likevel noe høyere enn det som den gradvise opptrappingen bestandsplanen 
for 2016-202 har lagt opp til. I bestandsplanen er målet for vinterbestanden i 2019 på 2029 dyr, mens 
det altså ble funnet 2179 dyr. Det kan derfor være grunnlag for noe større kvoter i Rondane Sør i 
2019 enn foregående år. Utvalget søker om en kvote for 2019 på 401 dyr (ett kort gis som premie for 
minste skutte kalv foregående år. 
 



 Antall dyr som ble funnet ved minimumstellingene i 2019   2.179 dyr 

+ Forventa tilvekst fram til jakta: 11%1       261 dyr 

= Antatt bestandsstørrelse når jakta begynner    2.615 dyr 
1 Utvalget har ikke besvart spørsmålet om tilvekstprosent før saken gikk ut, slik at samme tilvekst% som i 2018 er benyttet. 
 
Med en kvote på 401 dyr og 50% felling, vil dette gi 201 felte dyr. Dette vil da gi en teoretisk økning i 
vinterstammen fra 2019 til 2020 på 60 dyr.  
 

Fordelingen foreslås i henhold til bestandsplanen: Fri bukk: 10 %, Fritt dyr under 50kg: 27,5 %, 
Bukk under 50kg: 27,5 % og Kalv: 35 %.  
 

VURDERING 

 
Ut fra naturmangfoldlovens bestemmelser er grunnlaget for et jaktuttak til stede. Dette er planlagt 
utført under ordinær jakt etter vanlig opplegg.  
 
I Rondane Sør er antall vinterdyr under bestandsmålet. Utvalget har imidlertid vist hvordan de ønsker 
å øke bestanden gradvis de neste årene. Bestandsstørrelsen har økt raskere enn det som det ble lagt 
opp til i bestandsplanen. I bestandsplanen er målet for vinterbestanden i 2019 på 2029 dyr, mens det 
ble funnet 2179 dyr. Det kan derfor være grunnlag for noe større kvoter i Rondane Sør i 2019 enn 
foregående år. 

FORSLAG TIL VEDTAK 
 
Rondane sør villreinutvalg tildeles fellingskvoter for: 

- Finnsjøfjellet: 40 frie dyr i samsvar med søknad og bestandsplan. 
- Rondane sør for øvrig: 401 frie dyr i samsvar med søknad og bestandsplan. 

 
 

STYRETS BEHANDLING  
Bestandsstørrelsen har økt raskere enn planlagt. Den lave tilvekstprosenten i Rondane Sør er 
urovekkende, og det burde ha vært etablert et prosjekt for å se på årsaker. Både rovdyr og klauvråte 
er mulige forklaringer på den lave tilveksten. Rondane Sør Villreinutvalg har fått 150.000 kr. I år til å 
videreføre kadaversøk med hund. 

VEDTAK 
 
Rondane sør villreinutvalg tildeles fellingskvoter for: 

- Finnsjøfjellet: 40 frie dyr i samsvar med søknad og bestandsplan. 
- Rondane sør for øvrig: 401 frie dyr i samsvar med søknad og bestandsplan 

  



2019/23 FORDELING AV TILTAKSMIDLER 2019  

SAKSOPPLYSNINGER 
 
Tiltaksmidlene består av tilbakeførte fellingsavgiftsmidler for Rondane Sør, Rondane nord og 
Sølnkletten for 2019, i alt kr. 142.074. Midlene er utlyst via mail til de tre villreinutvalgene, aktuelle 
fjellstyrer og kommuner, samt Norsk Villreinsenter Nord. I oversendelsesbrevet ble mottakerne av e-
posten bedt om å gjøre utlysingen kjent for aktuelle søkere, f.eks. skoler. 
 
Følgende søknader er registrert:  
 

Søker Tiltak Kostnad 
prosjekter 

Totalt 
søknadsbeløp 

Villreinutvalget for 
Rondane Sør  

- Tellinger (min., kalv, struktur) 
- Reg. av trekk og arealbruk Fampen 
- Reg. av trekk sørover 

122.091* 40.000 
10.000 
10.000 

Villreinutvalget for 
Rondane nord 

-Minimums- og strukturtellinger 
- Registrering av kalvingsområder og 
tilstedeværelse i felt under villreinkalvinga 
 

100.000 
70.000 

100.000 
70.000 

Sølnkletten 
Villreinområde 

- Strukturtellinger 
- Minimums- og totaltellinger 
- Kjeveinnsamling 
- Ekstraarbeid, skrantesyke 

30.000 
30.000 
20.000 
10.000 

20.000 
20.000 
15.000 

5.000 

Norman-prosjektet 
(Tidligere «Prosjekt 
Registrering av villreinen 
sin områdebruk innan 
randsonene i Rondane») 

-Registreringer i Gråhø/Tjønnseterfjellet  
(Nord- og Sør-Fron) 
- Registreringer ved Veslefjellet/Kuva/ 
Hardbakken(Dovre) 

 
 

83.000 

 
 

3.000 

Dombås Fjellskole Busstransport, kikkert, jervenduker 45.000 45.000 

Folldal skole Forprosjektering for fangstminnepark med 
ledegjerde, tre fangstgroper og infotavler 
ved skolen.  

 
 

? 

 
 

10.000 

Følgeprosjekt i Rondane 
villreinområde; Villrein, 
ferdsel og forvaltning 

Videreføring av NINAs FOU-prosjekt 860.000 50.000 

SUM søknadsbeløp    

*Reelle kostnader i 2019 
 

VURDERING 
Alle søknadene ligger innenfor rammene av utlysingen (tiltak som: 1. Styrker forvaltningen av 
villreinstammen/ 2. Fremmer befolkningens forståelse og kunnskap for villreinen sin bruk av 
fjellområdene, særlig overfor barn og unge/ 3. Følger opp Regional plan for Rondane og Sølnkletten/ 
4. Styrker kunnskapen om artes arealbruk i nåtid og fortid) 
 
Hoveddelen av midlene har tidligere vært gitt til bestandsforvaltning og overvåking, dvs. utvalgenes 
arbeid. Praksis har vært å fordele tiltaksmidlene mellom de tre områdene i forhold til det som er 
tilbakeført av fellingsavgiftsmidler. Tiltaksmidlene de siste årene har utgjort: 



2016:  183.768 kr. 
2017: 147.094 kr.  
2018: 168.574 kr. 
2019:   142.074 kr. 
 
Siden tiltaksmidlene avhenger av fellingsavgiftene, varierer den årlige tildelingen relativt mye. Når 
bestandstellingene viser redusert bestand i forhold til forventet antall dyr og utvalgene er ansvarlige 
og foreslår reduserte kvoter, medfører dette samtidig at potten med tiltaksmidler påfølgende år blir 
mindre. Overvåkingsbehovet reduseres imidlertid ikke, en hadde nær sagt tvert imot. I år der 
totalpotten av tiltaksmidler er liten, er det derfor vanskelig å prioritere andre søknader enn søknader 
om overvåking, siden bestandstellingene er helt nødvendige for en ansvarlig forvaltning. 
 

Utenom villreinutvalgenes søknader er det kommet inn en søknad fra «Normann-prosjektet» om å 
videreføre registreringene av villreinens arealbruk i Gråhø/Tjønnseterfjellet (Nord- og Sør-Fron) og 
ved Veslefjellet/Kuva/ Hardbakken (Dovre) og en søknad fra Dombås Fjellskole. «Normann-
prosjektet». Dette er en videreføring av registreringer tidligere år, og supplerer det pågående FOU-
prosjektet for Rondane med GPS-merka simler ved at en får oversikt over bukkene sin arealbruk. 
Villreinnemnda søkes om i alt 9.000 kr. for 2019-2021. Prosjektet har en totalkostnad på 249.000 for 
de tre årene samla sett. Prosjektet har brakt fram nyttig kunnskap bl.a. for nemndas saksbehandling, 
og det er viktig å følge utviklingen i villreinens bruk av de områdene som inngår. Det anbefales derfor 
at søknaden innvilges også for 2019.  
 
Dombås Fjellskole er en leirskole med elever fra Sør-, Vest- og Midt-Norge. Undervisning om 
villreinen i Rondane og Dovre er en del av det faste opplegget. De søker om midler til busskjøring og 
innkjøp av utstyr (kikkert/Jervenduker), i alt kr. 45.000.  
 
Folldal skole har i flere år arbeidet med å øke elevens forståelse for villreinens historie og 
villreinforvaltning, bl.a. gjennom samarbeid med Norsk villreinsenter nord på Hjerkinn. Skolen ønsker 
nå å bygge en fangstminnepark nær skolen. Elevene skal delta i planlegging og bygging, og det skal 
også settes opp informasjonstavler, slik at området kan brukes av alle. Skolen søker om kr. 10.000 til 
forprosjektering. 
 
Otta ungdomsskole har også vært i telefonisk kontakt med sekretæren. Arbeidet ved skolen ble 
presentert for nemnda på styremøtet i februar 2018. Etter å ha blitt kjent med tilskuddsrammen og 
tidligere års prioriteringer, valgte skolen å ikke sende en søknad. Dersom nemnda velger å tildele 
midler til skolesektoren, bør imidlertid også Otta skole tas med i vurderingen.  
 
NINAs videreføring av FOU-prosjekter er viktig, jfr. referatsak om nymerking av villrein med GPS-
sendere.  Med de midler nemnda har for inneværende år, vil det ikke være mulig å dekke tilskuddet 
til FOU-prosjektet uten reduksjon av drifta i nemnda. Det foreslås at nemnda forsøker å finne 
tilskudd til FOU-prosjektet over andre poster enn tiltaksmidlene, men at tilskuddet reduseres til 
25.000 kr. 
Dersom en holder midler til registreringene av villreinenes bruk i Gråhø/Tjønnseterfjellet og 
Veslefjellet/Kuva utenfor, foreslås det at det resterende beløpet, kr. 139.074, fordeles i forhold til det 
som er tilbakeført av fellingsavgiftsmidler. Fordelingen blir da som følger:  

- Rondane N:  37.5% = 52.153 kr. 

- Rondane S:  31.3% = 43.530 kr. 

- Sølnkletten:  31.2%   = 43.391 kr. 

 



FORSLAG TIL VEDTAK 
 
Tiltaksmidlene for 2019 tildeles som følger: 
 

Villreinutvalget for Rondane Sør  43.530 kr. 

Villreinutvalget for Rondane nord 52.153 kr. 

Sølnkletten Villreinområde 43.391 kr. 

Prosjekt Registrering av villreinen sin  
områdebruk innan randsonene i Rondane 

 
3000 kr. 

SUM 142.074 kr. 

 

Villreinnemnda forsøker å finne tilskudd til FOU-prosjektet over andre poster enn tiltaksmidlene. 
Tilskuddet reduseres til 25.000 kr. 
 

STYRETS BEHANDLING  
Styret fastslo at de ikke har annet valg enn å følge forslaget til vedtak, med de rammer det har til 
rådighet. Utvalgene trenger midlene til sine tellinger, som er nødvendige for en forsvarlig forvaltning. 
Nemnda ønsker sterkt å støtte skoleprosjekter, men har ikke midler til dette. Det ble bedt om at 
skoleprosjekt-søkere ble gjort oppmerksomme på tilbudene fra Villreinsenteret/nasjonalparkstyret. 
 

 VEDTAK 
 
Tiltaksmidlene for 2019 tildeles som følger: 
 

Villreinutvalget for Rondane Sør  43.530 kr. 

Villreinutvalget for Rondane nord 52.153 kr. 

Sølnkletten Villreinområde 43.391 kr. 

Prosjekt Registrering av villreinen sin  
områdebruk innan randsonene i Rondane 

 
3000 kr. 

SUM 142.074 kr. 

 

Villreinnemnda forsøker å finne tilskudd til FOU-prosjektet over andre poster enn tiltaksmidlene. 
Tilskuddet reduseres til 25.000 kr. 
 
 

2019/24 STOR-ELVDAL - OPPSTARTSVARSEL OG PLANPROGRAM FOR 
KOMMUNEPLANENS AREALDEL 2019-2040 
 
SAKSOPPLYSNINGER  
 
Stor-Elvdal kommune har sendt forslag til planprogram for Kommuneplanens arealdel 2019-2040 på 
høring. Kommunene skriver at: 
 

«Det ble utarbeidet et felles planprogram for samfunnsdelen og arealdelen, vedtatt 20.12.2017, 
men det anses at det er behov for nytt planprogram for arealdelen. Dette fordi man nå har 



kommet fram til klare arealstrategier i samfunnsdelen samt at det er behov for å revidere 
fremdriftsplan og konkretisere hva man ønsker innspill på og hvordan slike innspill til arealdelen 
bør utformes for å kunne tas i betraktning». 

 
Villreinnemnda behandlet det første planprogrammet i sak 2017/40, med følgende vedtak: 
 

«Villreinen i Rondane-området er under sterkt press, og villreinnemnda for Rondane og Sølnkletten 
vil oppfordre kommunen til å legge dette som et hovedpremiss for kommuneplanarbeidet. Det er 
bl.a. viktig at kommunen legger den nye kunnskapen om villreinens bruk i Fampen-området til 
grunn for utarbeidelsen av arealdelen i kommuneplanen (Villreinen i Rondane sørområde – 
Fampen - NINA Rapport 1300). Rapporten viser at Fampen-området er et svært viktig område for 
villreinen i Rondane Sør. Det er særlig viktig å unngå inngrep/tiltak som hindrer trekk ut og inn av 
Fampen-området ved Imsdalsvola og mot Skjerdingen.  
 
Nemnda oppfordrer også kommunen til å vurdere muligheten for sentrumsnær hytteutbygging, 
som alternativ til hyttebygging i fjellområdene. Det er positivt at kommunen vil utarbeide en sti- 
og løypeplan, og en bør i denne planen se på mulighetene for å kanalisere ferdsel bort fra 
villreinens leveområder.  
 
Når forslaget til ny kommuneplan sendes på høring, er det viktig at forslaget inneholder en samlet 
oppsummering av de ulike endringsforslagene som er knyttet til fritidsbebyggelse, og hvilken 
totalbelastning dette vil utgjøre for ferdsel inn i villreinens leveområder (jfr. naturmangfoldlovas 
§10).  
 
Villreinnemnda tilrår også at kommunen differensierer maksimalstørrelsen på fritidseiendommer i 
ulike områder i kommuneplanprosessen. 
  
Villreinnemnda ber om å bli satt på listen over høringsparter.» 

 
I forhold til villreinhensyn er det små endringer i det nye planprogrammet. 
 
 

FORSLAG TIL VEDTAK 
Villreinnemnda for Rondane-Sølnkletten viser til sitt innspill til kommuneplanens samfunnsdel og 
arealdel 2017-2040, oversendt 17.08.2017.  
 
Ved konsekvensvurderinger som berører villreinens leveområder bør følgende rapporter legges til 
grunn: 

• Jordhøy, P. (Red), 2008. Villreinen i Rondane - Sølnkletten. Kunnskapsstatus og leveområdet. 
NINA Rapport 339.  

• Strand, O., V. S. Gundersen, O., M. Panzacchi, O. Andersen, T. Falldorf, R. Andersen, B. Van 
Moorter, P. Jordhøy & K. Fangel. Ferdsel i villreinens leveområder. Norsk Institutt for 
naturforskning. NINA Rapport 551. 

• Jordhøy, P., Ruud, H. P. og Lie,T. 2017. Villreinen i Rondane sørområde – Fampen. Status og 
arealbruk. NINA Rapport. 1300. 

 
Nemnda viser til uttale ved forrige utsendelse, og har ikke ytterligere merknader til det nye 
planprogrammet for kommuneplanens arealdel. 

 

 



VEDTAK 

Villreinnemnda for Rondane-Sølnkletten viser til sitt innspill til kommuneplanens samfunnsdel og 
arealdel 2017-2040, oversendt 17.08.2017.  
 
Ved konsekvensvurderinger som berører villreinens leveområder bør følgende rapporter legges til 
grunn: 

• Jordhøy, P. (Red), 2008. Villreinen i Rondane - Sølnkletten. Kunnskapsstatus og leveområdet. 
NINA Rapport 339.  

• Strand, O., V. S. Gundersen, O., M. Panzacchi, O. Andersen, T. Falldorf, R. Andersen, B. Van 
Moorter, P. Jordhøy & K. Fangel. Ferdsel i villreinens leveområder. Norsk Institutt for 
naturforskning. NINA Rapport 551. 

• Jordhøy, P., Ruud, H. P. og Lie,T. 2017. Villreinen i Rondane sørområde – Fampen. Status og 
arealbruk. NINA Rapport. 1300. 

 
Nemnda viser til uttale ved forrige utsendelse, og har ikke ytterligere merknader til det nye 
planprogrammet for kommuneplanens arealdel. 
 

Tillegg etter møtet: 
Det ble etter møtet foreslått å sende en presisering av vedtaket angående trekkveier ved Piggvola. 
Følgende tilleggskommentarer er sendt kommunen: 
 
«Nemnda har i sitt vedtak vist til NINA rapport 1300 der det poengteres at det er viktig å sikre 
villreinen mot inngrep som påvirker trekk inn og ut av Fampen mot Imsdalsvola / Skjerdingen. 
Nemnda vil understreke at også trekket langs med fjellmassiva nær Piggvola i nordvest – sørøst lei, 
må ivaretas. Nemnda viser for øvrig til anbefalingene i NINA Rapport 1300». 
 

 

2019/25 RONDANE NP – RIVING OG NYOPPFØRING AV BU OG UTEDO VED 

RAUDHAMRAN 

SAKSOPPLYSNINGER 

Rondane-Dovre nasjonalparkstyre har mottatt søknad fra Dovre fjellstyre om riving og nyoppføring 
av bu og utedo ved Rauhamran i Rondane nasjonalpark. Nasjonalparkstyret ber om uttale til saken. 
 
Bua ble oppført i 1938, og Dovre fjellstyre overtok bua i 1975. Bua er i så dårlig forfatning at 
restaurering ikke anses som et alternativ. Bua står åpen og brukes i hovedsak av fjelloppsynet i 
oppsynssammenheng og av villreinjegere som ofte er innom når været i området er dårlig. 
 
Søker har ikke lagt ved tegninger som viser utforming av nye bygninger, men det opplyses at ny bu 
ønskes i samme utførelse og størrelse som eksisterende bu (5.8 x 3.3 m). Det er ikke utdeo her i dag, 
og det søkes om å sette opp utedo med plass til lagring av ved (1.2x2 m) 
 



 
Figur 5. Bilde av nåværende bu og 
ønsket plass for utedo 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 
 

 
 
Figur 6.  Plassering av Raudhammerbua vist med lilla prikk 



Bua ligger inne i nasjonalt villreinområde, 11-12 km fra Høvringen i luftlinje. I retningslinjene for nasjonalt 

villreinområde heter det bl.a. at «Ny utbygging eller andre tekniske inngrep som kan forringe 

nasjonalt villreinområde skal unngås». 

Villreinens arealbruk 

 
Figur 7. GPS-posisjoner merka simler 2009-2016 (fra wwwold.dyreposisjoner.no) 
  Omtrentelig plassering av hytta vist med lilla prikk. 

I NINA-rapport 1013 beskrives Sletthøe-Gråhøe som et funksjonelt viktig refugieområde for villreinen 

sommerstid. 

 

Behandling av tilsvarende saker 

For buer/hytter i nasjonalt villreinområde som er åpne for allmenheten har nemnda godtatt at gamle 
buer/hytter rives og at det settes opp ny hytte/bu av samme størrelse som eksisterende hytte/bu: 
 
Øyer Fjellstyre søkte i 2018 om å erstatte ei eksisterende bu med ei ny bu (sak 2018/13 og 2018/32). 
Det ble i denne saken søkt om en vesentlig større bu enn den eksisterende bua. Villreinnemnda 
frarådde dispensasjonen, og påklagde kommunestyrets vedtak om å tillate dispensasjon. Nemnda 
oppfordra til at det ble sett på alternative løsninger for ei ny bu, der areal og sengeplasser tilsvarte 
eksisterende bu, og der det ikke ble gitt muligheter for å reservere bua i forkant.  
 
Se også sak 2018/18 om riving og oppsetting av ny gjeterhytte ved Øyungen i Ringsaker kommune. 
 



VURDERING 

Det er stor ferdsel i Rondane nord, og villreinen er pressa fra flere kanter. Hytta ligger i et område 
villreinen fortsatt bruker. Hytta ligger relativt nær stien mellom Høvringen og 
Dørålseter/Grimsdalshytta over Sletthøe. I forvaltningsplanen for de store verneområdene i Rondane 
fra 2009 beskrives stien som konfliktfylt i forhold til villreinens bruk sommerstid, og det ble vurdert å 
fjerne t-merkingen på stien. Med liten bruk og siden stien er del av et langtursystem ble det 
imidlertid valgt å beholde merkingen, men at ferdselen skulle overvåkes. Det ble også varslet ny 
vurdering ved revisjon av forvaltningsplanen. NINA har målt ferdselen ut fra Høvringen mot Sletthø i 
fem år siden 2009, sist gang i 2017. Registreringene har variert sterkt, men det har ikke vært 
registrert noen økning i bruken av stien siden 2009. 

Dette er et område det derfor er ønskelig at det ikke blir større trafikk inn i. Dagens hytte har 
omfattende råte og muggskader, og er sannsynligvis en lite attraktiv overnattingsmulighet. Dagens 
bruk av hytta beskrives å være liten. Ei ny hytte vil bety en vesentlig økt standard, og det er derfor en 
risiko for at bruken vil kunne øke. For å unngå dette bør det stilles som krav at bua skal være låst 
utenom reinsjakta. (Sel Fjellstyre praktiserer en slik løsning for sine buer). 

Fjellstyret har ikke levert tegninger for hytta, så en må forutsette at endelig godkjenning fra 
nasjonalparkstyret avventer disse. 

 

FORSLAG TIL VEDTAK 

Raudhammerbua ligger i et viktig sommerområde for villreinen. Det er derfor viktig å unngå økt 
ferdsel inn i området. Ei ny hytte som står åpen vil kunne føre til økt ferdsel. Ut fra fjellstyrets behov 
for tilsynsbu vil imidlertid ikke nemnda motsette seg at fjellstyret gis tillatelse til at det bygges opp ei 
ny bu med samme størrelse og sengeplasser som eksisterende bu. Oppføring av en mindre utedo kan 
også tillates, gitt at plasseringen blir lite synlig. Villreinnemnda mener imidlertid at det må settes 
vilkår om at bua skal være låst utenom villreinjakta, og at bua ikke skal lånes/leies ut til andre enn 
oppsyn utenom denne perioden.  
 
 

 
STYRETS BEHANDLING  
Hytta ble opprinnelig bygd i forbindelse med malmuttak, og er overtatt av fjellstyret de seinere 
årene. Bua står åpen, men bruken er liten. Bua ligger i villreintrekket.  
 
Forslaget til vedtak ivaretar den gamle jaktkulturen. En åpne, restaurert bu blir fort et turmål.  
Stenging av bua ble diskutert i forhold til sikkerhetsaspektet. Det kan være viktig at fjellvandrere får 
søkt ly vinterstid. Det ble diskutert om dette kan løses på andre måter, som et lite skap med nøkkel 
og glassdør som kan knuses i en nødssituasjon. Hvis bua har vindfang er det mulig å la ytterdøra stå 
åpen.  
 
Diskusjonen endte med enighet om at ei bu i et så viktig og i dag uforstyrra villreinområde ikke bør 
være åpen for allmenheten. 

VEDTAK 

Raudhammerbua ligger i et viktig sommerområde for villreinen. Det er derfor viktig å unngå økt 
ferdsel inn i området. Ei ny hytte som står åpen vil kunne føre til økt ferdsel. Ut fra fjellstyrets behov 
for tilsynsbu vil imidlertid ikke nemnda motsette seg at fjellstyret gis tillatelse til at det bygges opp ei 
ny bu med samme størrelse og sengeplasser som eksisterende bu. Oppføring av en mindre utedo kan 



også tillates, gitt at plasseringen blir lite synlig. Villreinnemnda mener imidlertid at det må settes 
vilkår om at bua skal være låst utenom villreinjakta, og at bua ikke skal lånes/leies ut til andre enn 
oppsyn utenom denne perioden.  
 

2019/26 DOVRE NP – ORGANISERTE TURER TIL KATTUGLEHØ OG PIKHETTA  

SAKSOPPLYSNINGER 

Rondane-Dovre nasjonalparkstyre har mottatt søknad om organiserte turer til Kattuglhø og Pikhetta 
sommeren 2019, og ber om uttale fra Villreinnemnda. Grimsdalshytta AS ønsker å ta med grupper på 
inntil 15 personer på guida turer i Dovre nasjonalpark. Turene skal delvis foregå utenfor merka sti. 
Det søkes om inntil 8 turer (4 turer til Pikhetta og 4 turer til Kattuglehø) i juli måned. 
 

 
Figur 8. Kart over traséer for planlagte turer. Turen til Pikhetta følger T-merka sti ut fra/til 
Grimsdalshytta 

Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 

 
De omsøkte turene går gjennom nasjonalt villreinområde. Retningslinjene for nasjonalt 
villirenområde sier bl.a.: 
«Større arrangement, konkurranser, aktiviteter og lignende skal legges til områder, trasèer og tider 
der de kommer i minst mulig konflikt med villrein, og der de kan skape størst mulig ringvirkninger for 
lokalsamfunnet……Organiserte aktiviteter og opplevelser bør i størst mulig grad benytte eksisterende 
vegnett og godt merkede stier og løyper».  
 



 
Figur 9. Turmål og utgangspunkt i forhold til regional plan 
 
Villreinens arealbruk 
Villreinens arealbruk er kartlagt gjennom GPS-posisjoner fra merka simler (se figur 9). De to 
turtraséene ligger i områder som villreinen bruker.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Figur 9. GPS-posisjoner merka simler 2009-2016 (fra wwwold.dyreposisjoner.no) 



VURDERING 

Dette er tredje søknad om tiltak i området mellom Grimsdalen og E6 over Dovrefjell i 2019 som 
villreinnemnda har til uttale. Dette er et område med relativt lite ferdsel i dag, og dermed viktige 
områder for villreinen. Men også her ser en at ønskene om mer tilrettelegging/bruk er økende. I 
tillegg til årets søknader arbeides det med planer om å ruste opp gamle kongeveg fra Dovre til 
Fokstua og det ønskes utplassert en rekke turposter i området. Det meste av tiltakene ligger innenfor 
nasjonalt villreinområde. Når hver enkelt sak vurderes for seg, er det vanskelig å peke på at tiltakene 
isolert sett har negative konsekvenser for villreinen. Det er imidlertid ingen gitt å kunne forutsi når 
den samla belastningen blir for stor for villreinen. Her er det viktig at nasjonalparkstyret har en føre-
var-holdning, og ser de ulike søknadene i sammenheng. NINAs forslag om å etablere et fokusområde 
i Grimsdalen som følger utviklingen med data på villrein og ferdsel/trafikk, bør følges opp. 

De organiserte turene vil dels følge t-merka stier, men også gå utenfor. 8 turer i løpet av juli med 
opptil 15 deltakere er relativt mye i et område med lite ferdsel. Markedet for guida turer er ikke 
vurdert, men det er ikke utenkelig at dersom det blir bra etterspørsel, vil bedriften ønske å 
gjennomføre slike turer også i første del av august, dvs. tida for høgsesong i fjellet.    

Nasjonalparkstyret er i ferd med å utarbeide retningslinjer for organisert ferdsel i området 
Høvringen-Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. 
Det er uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert 
ferdsel, uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 

 

FORSLAG TIL VEDTAK 

Nasjonalparkstyret for Rondane-Dovre er i ferd med å utarbeide retningslinjer for organisert ferdsel i 
området Høvringen-Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens 
forvaltningsplan. Det er uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for 
ytterligere organisert ferdsel, uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 
 
Villreinnemnda vil derfor frarå at dispensasjon innvilges som omsøkt. Dersom nasjonalparkstyret 
likevel finner å innvilge dispensasjon til slike turer, bør disse avgrenses til Kattuglehøa og avgrenses 
til så få turer som er nødvendig i forhold til å teste ut etterspørselen. I forhold til revisjon av 
forvaltningsplanen kan det være nyttig å vite hvilken etterspørsel slike turer har. 
 

STYRETS BEHANDLING  
Uheldig å fravike forvaltningsplanen. 

VEDTAK 

Nasjonalparkstyret for Rondane-Dovre er i ferd med å utarbeide retningslinjer for organisert ferdsel i 
området Høvringen-Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens 
forvaltningsplan. Det er uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for 
ytterligere organisert ferdsel, uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 
 
Villreinnemnda vil derfor frarå at dispensasjon innvilges som omsøkt. Dersom nasjonalparkstyret 
likevel finner å innvilge dispensasjon til slike turer, bør disse avgrenses til Kattuglehøa og avgrenses 
til så få turer som er nødvendig i forhold til å teste ut etterspørselen. I forhold til revisjon av 
forvaltningsplanen kan det være nyttig å vite hvilken etterspørsel slike turer har. 
 



2019/27 RONDANE NP – ORGANISERT RIDNING -IVARSLÅE, KUVA, 

HØVRINGEN  

SAKSOPPLYSNINGER 

Rondane-Dovre nasjonalparkstyre har mottatt søknad om organisert ridning i området Ivarslåe-Kuva-
Høvringen sommeren 2019, og ber om uttale fra Villreinnemnda. Det søkes om å gjennomføre en tur 
sommeren 2019. Søker er et firma som har hatt rideskole i vinterhalvåret siden 2012, og som 
sommerstid arrangerer turer og leirer. Siden 2017 har de hatt base på Ivarslåe, med turer i hovedsak 
på opparbeida stier og veier utenom nasjonalparken. Firmaet ønsker nå å utvikle tilbudet med en 6-
dagers tur gjennom nasjonalparken. Ruta gjennom nasjonalparken er vist på figur 10.  

 

Figur 10. Den del av ridetraséen som er planlagt innenfor Rondane nasjonalpark 

Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 

 
 
Figur 11. Omsøkt rute gjennom nasjonalparken 



Den omsøkte ruta i nasjonalparken går gjennom nasjonalt villreinområde. Av start- og stoppunktet 
for turen framgår det at en lengre strekning av turen vil gå gjennom nasjonalt villreinområde. 
Retningslinjene for nasjonalt villirenområde sier bl.a.: 
«Større arrangement, konkurranser, aktiviteter og lignende skal legges til områder, trasèer og tider 
der de kommer i minst mulig konflikt med villrein, og der de kan skape størst mulig ringvirkninger for 
lokalsamfunnet……Organiserte aktiviteter og opplevelser bør i størst mulig grad benytte eksisterende 
vegnett og godt merkede stier og løyper». 

Villreinens arealbruk 

Traseem ligger innenfor det området i Dovre som inngår i prosjektet «Registrering av villreinen sin 
områdebruk innan Gråhø/Tjønnseterfjellet i Nord-Fron og Sør-Fron og i Veslefjellet/Kuva i Dovre». 
Her er det foretatt registreringer siden 2013. Fra årsrapporten for Veslefjellet - Kuva 2018 heter det 
bl.a.: 

Det er i hovudsak bukkeflokkar som oppheld seg i områda Veslfjellet – Kuva i vårmånadene 
april/mai. Dei austlege delane ned mot skoggrensa er truleg dei viktigaste vårbeita for bukkane.  
….Utover sommaren oppheld flokkane seg for det meste i høgareliggande område. Fyrst frå 
midten av august og utover hausten har det vore vanleg at flokkane har trekt lengre ned i 
terrenget. I løpet av villreinjakta vart det observert rein langt ned i bjørkeskogen ved Eftansåa. 
 

 
Figur 12. Utbredelse av flokkobservasjonene i Kuva-Gråsida i perioden 2013-2018. Ca-plassering av 
omsøkt stisegment er markert med gult. 
 



Forvaltningsplanen for de store verneområdene i Rondane 
Forvaltningsplanen for Rondane har soner der ridning på merkede stier tillatt uten søknad. Omsøkte 
strekning ligger utenfor de nevnte sonene. Ridningen vil også foregå utenfor merkede eksisterende 
stier godkjent i forvaltningsplanen. Forvaltningsplanen omtaler organisert bruk av hest særskilt (s. 
79), og peker ut noen områder/strekninger der slik aktivitet vil kunne tillates. Det omsøkte området 
er ikke nevnt blant disse.    

 
VURDERING 
 
Forvaltningsplanen for de store verneområdene i Rondane er et resultat av en omfattende prosess 
og en helhetlig avveining mellom bruk og vern. Det er derfor uheldig å fravike denne, ikke minst i 
forhold til presedenshensyn. Nasjonalparkstyret er i ferd med å utarbeide retningslinjer for 
organisert ferdsel (jfr. sak 2019/12) i området Høvringen-Rondvassbu som vil gi videre rammer for 
organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. Det er uheldig dersom styret gjennom 
dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert ferdsel, uten en helhetsvurdering gjennom 
revisjon av forvaltningsplanen. 

Området turen skal gå gjennom er av de områder som de siste årene er gitt særlig oppmerksomhet i 
villreinregistreringene i Rondane. I dette nordvestre «hjørnet» av Rondane nasjonalpark er 
ferdselsnivået lavere enn i de sentrale delene av nasjonalparken. Det er derfor lite ønskelig å øke 
ferdselen i dette området. Det søkes riktignok om kun én tur i løpet av sommeren. I og med at søker 
ser på dette som et utviklingsarbeid, og benevner turen som en «premiumtur», vil en imidlertid 
måtte påregne at det vil bli søkt om tilsvarende turer også kommende år.  

  

FORSLAG TIL VEDTAK 

Nasjonalparkstyret er i ferd med å utarbeide retningslinjer for organisert ferdsel i området 
Høvringen-Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. 
Det er uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert 
ferdsel, uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 

I det nordvestre «hjørnet» av Rondane nasjonalpark er ferdselsnivået lavere enn i de sentrale delene 
av nasjonalparken, og det er lite ønskelig å øke ferdselen her. Selv om det kun søkes om en tur i 
2019, vil en måtte påregne at det vil bli søkt om tilsvarende turer også kommende år. 

Villreinnemnda frarår derfor at søknaden innvilges. 

 
STYRETS BEHANDLING  

Uheldig å fravike forvaltningsplanen. Turen går gjennom observasjonsområdet for «Normann-
prosjektet» 

 

VEDTAK 

Nasjonalparkstyret er i ferd med å utarbeide retningslinjer for organisert ferdsel i området 
Høvringen-Rondvassbu, som vil gi videre rammer for organisert ferdsel enn dagens forvaltningsplan. 
Det er uheldig dersom styret gjennom dispensasjonspraksis åpner opp for ytterligere organisert 
ferdsel, uten en helhetsvurdering gjennom revisjon av forvaltningsplanen. 



I det nordvestre «hjørnet» av Rondane nasjonalpark er ferdselsnivået lavere enn i de sentrale delene 
av nasjonalparken, og det er lite ønskelig å øke ferdselen her. Selv om det kun søkes om en tur i 
2019, vil en måtte påregne at det vil bli søkt om tilsvarende turer også kommende år. 

Villreinnemnda frarår derfor at søknaden innvilges. 

 
 

2019/28 BEFARING HØSTEN 2019: Forslag til opplegg  

Alvdal er i gang med å utarbeide kommuneplanens arealdel, og hyttebygging er et aktuelt tema. Det 
foreslås derfor å starte onsdag 18. september i Alvdal med lunch og orientering om 
kommuneplanarbeidet. Deretter drar vi ut til aktuell(e) lokalitet(er) for hyttebygging. 
 
Villreinsenteret på Hjerkinn kan ta imot oss dagen etter, for å gi en orientering, særlig om arbeidet 
rettet mot skolene. Villreinsenteret har et fast opplegg med nasjonalparkstyret for Rondane-Dovre 
hvor de tilbyr naturveiledning til en skole i hver kommune og der en av naturveilederne står for den 
praktiske gjennomføringen ute i felt i den enkelte kommune (noen vil heller til Hjerkinn). I 2018 var 
det gjennomført opplegg med skoler i 5 kommuner. Vi kan også låne møtelokaler på Villreinsenteret 
resten av dagen. 
 
Kongsvold Fjellstue er et aktuelt overnattingssted (10 minutter nord for Hjerkinn). 

 
VEDTAK 

Opplegget godkjennes. 

 

2019/29 IDEDUGNAD: POLITIKEROPPLÆRING ETTER HØSTENS 

KOMMUNSTYREVALG   

Villreinforum har som nevnt sendt et brev til rådmennene i kommunene rundt Rondane-Sølnkletten 

med oppfordring om at villreinutfordringene er av de tema som blir belyst i politikeropplæringen. På 

møtet ble det derfor gjennomført gruppearbeid for å diskutere følgende: 

1. Hva bør sies om utviklinga i området som helhet 

2. Hva er hovedutfordringene/konfliktområdene i den enkelte kommune? 

Det kom fram at det er svært store forskjeller i kommunene rundt bevissthetsnivå/oppmerksomhet 
rundt villreinspørsmål. På den ene sida har en Dovre og Folldal med areal i flere villreinområder og 
der villrein er høyt på dagsorden, til Åmot og Ringsaker der mange knapt vet at det er villrein 
innenfor kommunegrensene. I disse kommunene er det en fare for at villreinspørsmål ikke blir 
prioritert i politikeropplæringa. Her kan det derfor være aktuelt med en folder som deles ut til 
politikerne.  
 
Flere var inne på at diskusjonene lokalt fort blir veldig svart-hvitt, dvs. reinen er et hinder for alle 
utvikling kontra det er snart ikke villrein igjen… Det er derfor å viktig å peke på de 
utviklingsmuligheter som finnes, og at det ikke bare er fokus på begrensninger 
 
 



Det ble også en del diskusjoner rundt budskap, formidlingsmåte, tidspunkt for informasjon osv., og 
det er mye som tyder på at det langt på vei er behov for skreddersydde opplegg i hver kommune. Det 
var imidlertid enighet om at det bør være en felles bolk om det regionale perspektivet, med følgende 
punkter: 

1. Viktigheten av villrein: Som en sa; det er ikke en med nikkers på landbrukskontoret som har 
funnet på at villreinen er viktig; ulv har vi alle steder, villrein har vi bare her. Så de 
internasjonale forpliktelsene og hvor sjelden reinen er, og at den er på rødlista internasjonalt 
er viktig å få fram. 

2. Villreinens arealbruk og sesongmessige variasjoner: Hvorfor ser ikke folk rundt Furusjøen rein 
når de er på hytta midt i fellesferien?? Vi forteller folk at reinen bruker områdene, men de 
ser den jo aldri/sjelden…. 

3. Presset som er på arealene, både hytter og alle mulige tiltak ellers, jfr. figur over søknader 
nemnda har behandlet (denne bør oppdateres til å omfatte hele nemndsperioden). 

 
Formidlingsform ble også diskutert, f.eks. om det er mulig å lage en video med de regionale 
utfordringene.  
 
KS tilbyr en pakke til kommunene på folkevalgtopplæring. Hadde det vært mulig å få med 
villreinforvaltning i denne? 
 
Innspillene samles hos sekretæren, og tas med i videre arbeid. Det jobbes videre med samarbeid mot 
Villreinsenteret og NINA.  
 
Nemndsmedlemmene purrer rådmannen i egen kommune om brevet som er sendt fra Villreinforum 
om politikeropplæring, se: 
https://static1.squarespace.com/static/530364efe4b0c37a4004ec79/t/5c9ca295e4966bc830e3afa8/
1553769109893/Politikeroppl%C3%A6ring+-+nye+kommunestyrer+h%C3%B8sten+2019.pdf 
 
Det ble påpekt at også administrasjonen i kommunene er en viktig målgruppe. 
 
 

2019/30 HAMAR – BYGGING AV SKOGSBILVEG 

SAKSOPPLYSNINGER 

Hedmarken landbrukskontor har mottatt søknad om bygging av landbruksveg og ber om uttale til 
saken fra nemnda. Vegen er en forlengelse av en tømmerveg som ble grovplanert i 2018 (lengde ca. 
2,2 km). Nemnda har ikke hatt den første delen av vegen på høring. Forlengelsen er på 548 meter og 
går over verneskoggrensa med snuplass ca. 717 moh. Det er planlagt veiklasse 3 i «Normaler for 
landbruksveier – med byggebeskrivelse». Tømmervegen parsell I er stengt med bom slik at ved 
eventuell godkjenning av denne søknaden er vegen stengt for kjøring utenom næringskjøring. 

https://static1.squarespace.com/static/530364efe4b0c37a4004ec79/t/5c9ca295e4966bc830e3afa8/1553769109893/Politikeroppl%C3%A6ring+-+nye+kommunestyrer+h%C3%B8sten+2019.pdf
https://static1.squarespace.com/static/530364efe4b0c37a4004ec79/t/5c9ca295e4966bc830e3afa8/1553769109893/Politikeroppl%C3%A6ring+-+nye+kommunestyrer+h%C3%B8sten+2019.pdf


 

Eksempel på skogsbilveg, veiklasse 3. 

 

Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 
 

 

Ca-plassering av vegen er vist med lilla prikk 

Skogsbilvegen ligger et godt stykke inn i nasjonalt villreinområde. Retningslinjene for nasjonalt 
villreinområde sier bl.a. at «Ny utbygging eller andre tekniske inngrep som kan forringe nasjonalt 

villreinområde skal unngås». Planen setter i utgangpunktet ikke begrensninger på ordinær landbruksdrift, men 

retningslinjene sier at «Nye veger for næringsformål skal være stengt for allmenn trafikk».   

 



 

Villreinens arealbruk 

De fire simlene som ble merket i 2017 viser at områder også sør for Åsta blir brukt av villreinen.  

 

GPS-posisjoner, merka simler i perioden 1.1.2010-20.04.2019.  
Ca-plassering av vegen er vist med lilla prikk 
 

VURDERING 

De siste års GPS-registreringer viser at det er viktig å kunne opprettholde trekkmulighetene for 
villreinen til områdene sør for Åsta. GPS-registreringene indikerer at denne passasjen allerede er 
smal. I området der veien er planlagt er bredden på det nasjonale villreinområdet ca. 7 km. På 
østsida har en Skramstadseter med eksisterende og planlagte hyttefelt, og på vestsida har en 
hyttefelt som Bjønnåsen. Etter naturmangfoldlovas §10 er det de samla belastningene for 
naturmiljøet som skal vurderes.  
 
Det er ut fra en slik vurdering klart uheldig med en såpass lang og ny skogsbilveg som det samla her 
er lagt opp til. Dersom vegen kun hadde vært brukt som vinterveg mellom november og mars ville 
vegen ha vært lite konfliktfylt i forhold til villreinens arealbruk, da villreinen normalt oppholder seg 
lengre nord. Men selv om vegen blir stengt med bom, vil standarden det her legges opp til gjøre at 
vegen blir godt egna f.eks. som sykkelveg, og den vil derfor kunne bidra til økt ferdsel inn i et sårbart 
område. I en tilsvarende sak om landbruksveg i Nord- og Sør-Fron kommuner har kommunen lagt 
ned forbud mot sykling, som forskrift etter friluftslovas §2. Det hadde vært ønskelig med et slikt 
forbud også her.  
 
Villreinnemnda ble ikke hørt ved bygging av den første og lengste strekningen av skogsbilvegen. 



Hadde en sett den samla strekningen under ett, ville tilrådingen sannsynligvis blitt negativ. I og med 
at denne søknaden gjelder en kortere forlengelse av allerede godkjent veg, er det imidlertid mindre 
grunn til å gå imot den siste delen av vegen.  
 

FORSLAG TIL VEDTAK 

Villreinnemnda beklager at den ikke har fått planen for første del av vegen på høring. Vegen vil gi økt 
tilgjengelighet for annen ferdsel enn landbruksdrift, og er dermed konfliktfylt i forhold til villreinen. I 
og med at det allerede er gitt tillatelse til den lengste strekningen av vegen, vil imidlertid ikke 
villreinnemnda motsette seg at det gis tillatelse til en mindre forlengelse av denne, forutsatt at 
skogressursene har en betydelig økonomisk verdi. 
 
Villreinnemnda forutsetter at vegen blir stengt med bom i løpet av kommende barmarksesong, 
dersom dette ikke allerede er på plass. Nemnda ber også om at det vurderes andre tiltak for å 
begrense ferdselen på vegen. 
 
Villreinnemnda ber om å få framtidige søknader om skogsbilveger i nasjonalt villreinområde til 
høring. 
 
 

STYRETS BEHANDLING  
Villreinnemnda fant det utfordrende å komme inn i saken først etter at den første parsellen var 
vedtatt, men sluttet seg til forslaget til vedtak. 
 

VEDTAK 

Villreinnemnda beklager at den ikke har fått planen for første del av vegen på høring. Vegen vil gi økt 
tilgjengelighet for annen ferdsel enn landbruksdrift, og er dermed konfliktfylt i forhold til villreinen. I 
og med at det allerede er gitt tillatelse til den lengste strekningen av vegen, vil imidlertid ikke 
villreinnemnda motsette seg at det gis tillatelse til en mindre forlengelse av denne, forutsatt at 
skogressursene har en betydelig økonomisk verdi. 
 
Villreinnemnda forutsetter at vegen blir stengt med bom i løpet av kommende barmarksesong, 
dersom dette ikke allerede er på plass. Nemnda ber også om at det vurderes andre tiltak for å 
begrense ferdselen på vegen. 
 
Villreinnemnda ber om å få framtidige søknader om skogsbilveger i nasjonalt villreinområde til 
høring. 
 

2019/31 RONDANE NP – SØKNAD OM KJØRING INN TIL HAVERDALEN FØR 

15.JUNI  

SAKSOPPLYSNINGER 

Rondane-Dovre nasjonalparkstyre har mottatt søknad om kjøring inn til Haverdalen før 15. juni. 
Nasjonalparkstyret ber om uttale til saken. 
 
 



Søker startet sommeren 2017 bygging av seterfjøs i Haverdalen, med en byggefrist på to år både fra 
Innovasjon Norge og Grunneierfondet v/Statskog. Denne er nå utsatt med ett år til 31.10.2019. 
Byggeprosjektet har tatt lengre tid enn planlagt, og det søkes derfor om tillatelse til å kjøre inn til 
Haverdalen før 15.juni for å begynne med resterende grunnarbeid og få klargjort til støping. 
Hovedårsaken som oppgis for utsettelse av byggeprosjektet har vært at snekkerne som har vært 
innleid de to første årene ikke har kunnet stille opp som forventet. Det er nå leid inn et nytt 
snekkerfirma. Kjøringen vil bestå av transport av gravemaskin og forskalingsutstyr, samt håndverkere 
som skal kjøre inn og ut daglig. 
 

Forholdet til Regional plan for Rondane-Sølnkletten 
 

 

Haverdalsseter er vist med lilla prikk. Vegen inn til Haverdalsseter fra avkjørsel på Grimsdalsvegen er 
vist med blå strek.  
 
Vegen inn til Haverdalsseter går i helhet i nasjonalt villreinområde, over en lang strekning. I 
retningslinjene for planen omtales dette som områder som er spesielt viktig for villreinen der det 
generelt er lite ønskelig med nye inngrep. 
 

Villreinens arealbruk 

Som grunnlag for regionalplan Rondane-Sølnkletten ble det utarbeidet en rapport om 
kunnskapsstatus og leveområde for villreinen (NINA Rapport 339). Her ligger Haverdalssetra inne i et 
kalvingsområde. 
 



 

 
 

 
Tiltaket sett i forhold til villreinens funksjonsområder 
Kilde: Villreinens leveområder. NINA Rapport 339 (2008) «Villreinen i Rondane-Sølnkletten. 
Kunnskapsstatus og leveområde».   

VURDERING 

Verneforskriften for Grimsdalen landskapsvernområde har bestemmelser om åpningstider for 
vegene i området. Grimsdalsvegen er åpen for allmenn ferdsel i perioden 5.juni til 1.desember. 
Haverdalsvegen er åpent i perioden 15. juni til 1.desember. I utgangspunktet var det ønskelig å holde 
også Grimsdalsvegen stengt en lengre på våren av hensyn til villreinen, men seterbrukernes behov 
for å forberede beitesesongen i Grimsdalen ble vektlagt da åpningstidene ble fastsatt. 
 
Opprettholdelse av aktiv seterdrift er positivt både for kulturlandskapet og også naturmangfoldet. 
Søker har imidlertid hatt mulighet til å bygge i to somre. Av søknaden går det fram at ikke engang 
grunnarbeidene med støping er ferdigstilt. Når arbeidet ikke ble gjennomført som planlagt i 2017, 
burde det likevel vært tid til å få gjort dette i 2018. Det sender uheldige signaler dersom de som ikke 
innretter seg etter gjeldende rammebetingelser får utvidet rammene, når de har hatt mulighet til å 
gjennomføre arbeidet innenfor fastsatte rammer. 
 
Våren og forsommeren er en særlig sårbar periode for villreinen pga. kalvinga, og trafikken til 
Haverdalen vil berøre både trekkveger og registrerte kalvingsområder. Det vil også bli en ikke 
ubetydelig ferdsel med frakt av arbeidsfolk inn og ut hver dag. I utgangspunktet burde en derfor ikke 
tillate ferdsel inn før 15.juni. Dersom søker ikke er ferdig til 31. oktober står vedkommende imidlertid 
i fare for å miste tilskuddet til fjøset. Under tvil vurderes det derfor at det kan kjøres fra det tidspunkt 
Grimsdalsvegen åpner; 5. juni. Ferdselen må imidlertid holdes på et minimum, og det bør vurderes 
om arbeidsfolkene har mulighet til å overnatte inne på setra, i hvert fall av og til, framfor å kjøre fram 
og tilbake daglig. 
 

FORSLAG TIL VEDTAK 

Villreinnemnda frarår i utgangspunkt motorisert ferdsel inn i/mot kalvingsområder på forsommeren. 
Å opprettholde aktiv setring er imidlertid positivt både for kulturlandskap og naturverdier. Som et 
unntakstilfelle vil derfor nemnda ikke motsette seg at det gis tillatelse til kjøring på Haverdalsvegen 
fra 5. juni.   
 
Det oppfordres til å forsøke å finne løsninger som minimerer ferdselen fram til 15.juni, f.eks. ved at 
arbeidsfolk overnatter på setra framfor å kjøre fram og tilbake daglig. Transportbehovet må også 
planlegges nøye, slik at unødvendig ferdsel på vegen unngås. Det bør stilles krav om at søker 
spesifiserer transportbehovet nærmere før tillatelse gis. 



 

STYRETS BEHANDLING  
Det var enighet om at det er svært positivt at noen fortsatt vil satse på setring, og at det er viktig å 
ivareta de som fortsatt driver med dette. Det er få aktive setrer igjen, og presedensfaren ved en 
dispensasjon er dermed liten. 
 
Det ble imidlertid pekt på at ferdselen vil gå inn i et kalvingsområde i den mest sårbare tida for 
villreinen. Skal vegen brukes før 15. juni må den sannsynligvis brøytes og tørke noen dager, slik at 
motorferdselen kanskje må startes på et tidlig tidspunkt. Det ble også vist til at skiferbruddet i 
Hellberget, dvs. annen næringsvirksomhet, ikke får kjøre skifer før 15. juni. Søker har også hatt tid til 
å gjennomføre tiltaket i 2017 og 2018. Det ble også reist tvil om de aktuelle tilskuddene vil bli trukket 
inn i oktober, dersom det kunne vises til at byggingen var godt i gang. 
 
Det ble fremmet alternativt forslag til vedtak om at nemnda skulle frarå at det ble gitt dispensasjon 
til kjøring før 15. juni.  
 

VEDTAK  

Det ble votert over de to forslagene til vedtak. 
Forslag til vedtak i saksinnstillingen: 2 stemmer. 
Alternativt forslag til vedtak: 8 stemmer. 
 

Villreinnemnda frarår at det gis dispensasjon til å kjøre inn til Haverdalsseter som omsøkt før 15. juni. 

 

2019/31 RUNDE RUNDT BORDET 

Folldal: Stort press fra hundekjørermiljøet om å få opprette treningsløyper på barmark. 

Sel: Mulighetsstudiet for Mysusæter har starta opp. Saken om brøyting av veger i hyttefelt skal 
behandles av Høyesterett. 
 
Ringsaker: GPS-registreringene viser at det blir mer og mer rein i sør. Jerven ser ut til å følge etter. 

Øyer: Jervetispe med to valper tatt ut i vår.  



VEDLEGG: Oversendte vedtak fra Rondane-Dovre nasjonalparkstyre 

• Rondane nasjonalpark - Dispensasjon 2019 - Bruk av drone til filming. 

• Hemmeldalen naturreservat-Dispensasjon-Motorferdsel snødekt mark 2019-2021. 

• Rondane nasjonalpark - Dispensasjon- Motorferdsel 2019-2021-snødekt mark-Skogsætrin 

velforening. 

• Rondane nasjonalpark- Dispensasjon- Motorferdsel 2019-2022-Rondvassbu. 

• Grimsdalen LVO - Motorferdsel 2019-2022 - Dispensasjon - snøskuter og beltebil til 

Grimsdalshytta. 

• Myldingi naturreservat og Rondane nasjonalpark - dispensasjon til kjøring på vegen mellom 

Gammelgarden-Bjørnhollia ved sausanking 2019-2022. 

• Grimsdalen landskapsvernområde - Avslag- 2019 - Oppføring av gapahuk på Pundarvangen. 

• Rondane nasjonalpark - Motorferdsel 2019-2021 - snødekt mark - Skogseter til Knartbu. 

• Grimsdalen LVO - Behandling av klage på avslag om takutforming. 

• Dørålen landskapsvernområde - avvisning av klage -tilbygg på eksisterende bu. 

• Frydalen landskapsvernområde - Avslag 2019 - riving og oppføring av tilbygg på fritidsbolig. 

• Hemmeldalen NR - Motorferdsel snødekt mark 2019 – 2022 – materialer, ved og utstyr. 
 
 


